
Protokół nr XXX/2021 

z sesji w trybie stacjonarnym Rady Gminy Kroczyce 

 z dnia 12.10.2021r. w godzinach od 1000 – 1110 

 

XXX sesję Rady Gminy Kroczyce w sali konferencyjnej budynku byłej Szkoły Podstawowej 

w Kroczycach przy ulicy Kościuszki 29 w dniu 12 października 2021r. otworzył i poprowadził 

Przewodniczący Rady Gminy Kroczyce Pan Krzysztof Janikowski. 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 

2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.  

3. Przedstawienie porządku obrad. 

4. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy Kroczyce o złożonych interpelacjach 

i zapytaniach radnych. 

5. Informacja Wójta Gminy o pracy Wójta między sesjami Rady Gminy. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Kroczyce na 2021 rok. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Kroczyce wprowadzonej Uchwałą nr 166/XXIII/2020 Rady Gminy Kroczyce 

z dnia 14 grudnia 2020 roku. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu dostarczania wody 

i odprowadzania ścieków obowiązujący na terenie Gminy Kroczyce.  

9. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Planu adaptacji Gminy Kroczyce do zmian 

klimatu do roku 2030. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych oraz 

ustalenia ich przebiegu. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku 

przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy nieruchomości położonej 

w obrębie ewidencyjnym Kroczyce Okupne na okres 10 lat. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie petycji dot. podjęcia przez Radę Gminy Kroczyce 

uchwały w sprawie przeciwdziałania dyskryminacji w kontekście tzw. 

Narodowego Programu Szczepień. 

13. Wolne wnioski. 

14. Zamknięcie obrad XXX sesji Rady Gminy Kroczyce. 

 

 

 

 

 

 

 



Ad. 1   

Przewodniczący Rady Gminy Kroczyce otworzył sesję następującymi słowami: „Otwieram 

XXX sesję Rady Gminy Kroczyce”. Następnie powitał Panie i Panów Radnych, Sołtysów, 

Pana Wójta, Panią Sekretarz, Panią Skarbnik  i pracowników Urzędu Gminy. 

Na podstawie listy obecności radnych, stwierdził, że w sesji Rady Gminy Kroczyce 

uczestniczy 14 radnych, co daje prawo do podejmowania prawomocnych uchwał. 

 

Ad. 2 

Kolejnym punktem porządku obrad było przyjęcie protokołu nr XXIX/2021 z sesji Rady 

Gminy Kroczyce z dnia 12.08.2021r.  Przewodniczący RG Kroczyce zwrócił się do Radnych 

z zapytaniem, czy ktoś chciałby wnieść jakieś uwagi do niniejszego protokołu? Uwag nie 

zgłoszono. Następnie przeprowadzono głosowanie.  

 

Imienny wykaz z głosowania nad przyjęciem protokołu nr XXIX/2021 

 z sesji Rady Gminy Kroczyce z dnia 12 sierpnia 2021r. 

Imię i nazwisko 
radnego/radnej 

Głos „za” Głos „przeciw” 
Głos „wstrzymuje 

się” 

Bartos Janusz  „za”   

Bednarz Aneta  „za”   

Biały Zbigniew „za”   

Ciszewski Jerzy „za”   

Ciszewski Tomasz  „za”   

Grabowski Karol „za”   

Janikowski Krzysztof „za”   

Kampa Beata „za”   

Kozłowska Dorota „za”   

Łągiewka Robert „za”   

Łysek Sławomir „za”   

Masłowski Czesław  „za”   

Pasierb Bożena „za”   

Pasierb Łukasz nieobecny   

Stolarski Andrzej „za”   

Protokół nr XXIX/2021 z sesji Rady Gminy Kroczyce z dnia 12 sierpnia 2021r. został 

przyjęty jednogłośnie tj. 14 głosami „za”. 

 

 

 



Ad. 3 

W następnym punkcie porządku obrad Pan Krzysztof Janikowski dokonał przedstawienia 

porządku obrad XXX sesji Rady Gminy Kroczyce zwołanej na dzień 12 października 2021 

roku.  

 

Ad. 4 

Przewodniczący RG Kroczyce poinformował, że od ostatniej sesji Rady Gminy Kroczyce, 

która odbyła się 12 sierpnia 2021r. do Biura Rady Gminy Kroczyce nie wpłynęły żadne 

interpelacje ani zapytania radnych.  

 

Ad. 5  

Kolejnym punktem porządku obrad było przedstawienie informacji Wójta Gminy Kroczyce 

o pracy Wójta między sesjami Rady Gminy. 

Pan Przewodniczący poprosił o zabranie głosu Pana Wójta Gminy Kroczyce. 

Panie Przewodniczący, Wysoka Rado w miesiącu wrześniu został zakończony remont 

Obelisku Upamiętniającego Żołnierzy Batalionów Chłopskich w Pradłach zlokalizowanego na 

działce oznaczonej nr ewidencyjnym 1738/8. Koszty remontu sfinansował Instytut Pamięci 

Narodowej w Warszawie, Gmina Kroczyce pokryła tylko koszty wykonania stopni z kostki 

brukowej i za to mamy zapłacić kwotę 9.495,60 zł. 

Podano do publicznej wiadomości ogłoszenie o przetargu pisemnym, nieograniczonym 

na sprzedaż nieruchomości stanowiącej własność Gminy Kroczyce, położonych w obrębie 

ewidencyjnym Huta Szklana i są to działki o nr 305/12 pow. 1076 m2 kwota 41 000 zł netto 

i działka o nr 305/22 o pow. 1149 m2 i cena wywoławcza 44 000 zł netto. Część jawna 

przetargu odbędzie się 29.10.2021r. o godz. 900 w siedzibie budynku Urzędu Gminy 

w Kroczycach. Oferty należy złożyć do dnia 25.10.2021r. włącznie do godz. 1500. Wadium 

powinno być wpłacone do 25.10.2021r. 

Przetarg pisemny, nieograniczony na sprzedaż nieruchomości składającej się z działek 

o numerach 312, 310/2, 311/3 został rozstrzygnięty za kwotę 182 000 zł brutto. Podpisanie 

aktu notarialnego nastąpi w dniu 13 października 2021r. 

17 sierpnia 2021r. nastąpiło podpisanie umowy na wykonanie Programu Funkcjonalno-

Użytkowego dla zadania pn.: „Przebudowa dróg w miejscowości Biała Błotna”. Wykonawcą 

jest Pan Grzegorz Dziurok. Wartość zadania: 7 000,00 zł brutto. 

Ten wniosek obecnie jest oceniany, czekamy na rozstrzygnięcie czy otrzymamy 

dofinansowanie. 

24 sierpnia 2021r. nastąpiło podpisanie umowy w ramach zadania pn.: „Przebudowa 

(modernizacja) drogi dojazdowej do pól w miejscowości Dobrogoszczyce”. Wykonawcą jest  

Przedsiębiorstwo Produkcyjno – Usługowo – Handlowo-Drogowe „URBIT” Bogusław Bugaj. 

Wartość robót: 640 746,41 zł brutto. 



Tego samego dnia została podpisana umowa w ramach zadania pn.: „Rozbudowa 

oczyszczalni w Kostkowicach w formule „zaprojektuj i wybuduj”. Wykonawcą jest  

Przedsiębiorstwo Usługowo – Produkcyjno – Handlowe „OTECH” Sp. z o.o.  

z siedzibą pod adresem: ul. Dukielska 83, 38-300 Gorlice. 

 Wartość prac projektowych: 104 550,00 zł brutto. 

 Wartość robót budowlanych: 2 561 475,00 zł brutto. 

 Wartość zamówienia wynosi 2 666 025,00 zł brutto. 

26 sierpnia 2021r. został złożony wniosek do Śląskiego Urzędu Wojewódzkiego 

w Katowicach w ramach Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg 2022 na zadanie: 

„Przebudowa dróg w miejscowości Biała Błotna”. 

1 września 2021r. zostało przesłane zawiadomienie o zakończeniu budowy wodociągu 

(odcinka od ulicy Jurajskiej do ulicy Topolowej wraz z przyłączami) do PINB w Zawierciu. 

2 września 2021r. rozpoczęła się kompleksowa kontrola Regionalnej Izby Obrachunkowej 

 i planowo potrwa do 15 października.  

6 września 2021r. zostało złożone do WFOŚIGW sprawozdanie rozliczające całość 

realizacji zadania pn.: „Budowa kanalizacji sanitarnej na terenie Gminy Kroczyce – etap 

III i IV” dofinansowanego ze środków pożyczki WFOŚiGW w Katowicach. 

9 września 2021r. wpłynęło pismo w sprawie zwiększenia dofinansowania do kwoty 

4 264 989,30 zł dla zadania pn.: „Budowa kanalizacji sanitarnej na terenie Gminy Kroczyce – 

etap II” w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Śląskiego.  

30 września 2021r. złożyliśmy wniosek o aneks do umowy o dofinansowanie dot. zadania 

 pn.: „Budowa kanalizacji sanitarnej na terenie Gminy Kroczyce – etap II”. Zwiększającego 

dofinansowanie do kwoty 4 264 989,30 zł.  

13 września 2021r. wszczęto postępowanie na usługi pełnienia nadzoru inwestorskiego dla 

zadania pn.: „Rozbudowa oczyszczalni ścieków w Kostkowicach w formule „zaprojektuj 

i wybuduj”. Termin składania ofert do dnia 22 września 2021r. Umowa z wykonawcą została 

podpisana. 

Wystąpiono do WFOŚiGW w Katowicach z wnioskiem o aneks do umowy pożyczki  

w związku ze zwiększeniem dofinansowania z RPO WSL na realizację zadania pn.: „Budowa 

kanalizacji sanitarnej na terenie Gminy Kroczyce – etap II” i koniecznością obniżenia kwoty 

pożyczki z WFOŚiGW do kwoty 612 884,35zł. 

14 września 2021r. nastąpiło otwarcie ofert w postępowaniu o udzielenie zamówienia 

publicznego, którego przedmiotem jest: „Świadczenie usługi odbierania i zagospodarowania 

odpadów komunalnych pochodzących od właścicieli nieruchomości zamieszkałych z terenu 

Gminy Kroczyce oraz nieruchomości, na których znajdują się domki letniskowe lub innych 

nieruchomości wykorzystywanych na cele rekreacyjno – wypoczynkowe na terenie Gminy 

Kroczyce w latach 2022 – 2023”. 

Została złożona 1 oferta przez Zakład Gospodarki Komunalnej Sp. z o.o. w Zawierciu. 



Cena oferty brutto: 4 065 310,08 zł brutto. 

Zmieszane odpady: 1 010,00 zł netto/Mg, tj. 1090,80 zł brutto/Mg. 

Segregowane odpady: 910,00 zł netto/Mg, tj. 982,80 zł brutto/Mg. 

Obecnie trwa ocena i badanie oferty. 

15 września 2021r. wszczęto postępowanie o udzielenie zamówienia na roboty budowlane 

związane z realizacją zadania pn.: „Przebudowa ul. Orzeszkowej w m. Kroczyce”, 

współfinansowanego ze środków RFIL.  

23  września 2021r. upłynął termin składania ofert w postępowaniu o udzielenie 

zamówienia na roboty budowlane związane z realizacją zadania pn.: Przebudowa 

ul. Orzeszkowej w m. Kroczyce”. Została złożona 1 oferta Przedsiębiorstwa Produkcyjno – 

Usługowo – Handlowo – Drogowego „URBIT” Bogusław Bugaj. Cena oferty: 34 602,52 zł 

brutto. 

Złożono do Urzędu Wojewódzkiego zapotrzebowanie na środki na potrzeby realizacji 

zadania zleconego samorządom polegającego na transporcie osób mających trudności 

w samodzielnym dotarciu do punktów szczepień przeciwko wirusowi SARS-CoV-2, w tym 

osób niepełnosprawnych oraz osób powyżej 70 roku życia. (Do dnia 16.09.2021r. żaden 

z mieszkańców nie wyraził potrzeby transportu do punktów szczepień). 

Przekazano do Śląskiego Urzędu Wojewódzkiego sprawozdanie z realizacji zadań  

w zakresie działań promocyjnych w ramach środków przyznanych z Funduszu 

Przeciwdziałania COVID – 19 dla jednostek samorządu terytorialnego na finansowanie 

działań promocyjnych. 

 22 września 2021r. nastąpiło otwarcie ofert w postępowaniu o udzielenie zamówienia, 

którego przedmiotem jest: „Pełnienie nadzoru inwestorskiego nad realizacją zadania pn.: 

„Rozbudowa oczyszczalni ścieków w Kostkowicach w formule „zaprojektuj i wybuduj” .W tym 

postępowaniu wpłynęło 6 ofert, najtańsza oferta jest to Inżynieria Śląsk Grzegorz Galiniak 

z Rudy Śląskiej za kwotę 38 000,00 zł, natomiast najdroższa oferta Przedsiębiorstwo Usług 

Inwestycyjnych Sp. z o.o. z Rybnika na kwotę 99 630,00 zł. Najkorzystniejsza oferta wg 

ustalonych kryteriów oceny ofert to oferta KNK BUDOWNICTWO Sp. z o.o. z Kielc – cena 

oferty: 38 800,00 zł brutto. 

24 września 2021r. zamówiono tablice informacyjne w ilości 6 szt. na potrzeby realizacji 

projektów w ramach „Śląskie. Łączy nas turystyka.” Zleceniobiorca: Drukarnia Józef Drukarz, 

ul. Leśna 6, 42-400 Zawiercie. Wartość zlecenia: 1 328,40 zł brutto. 

25  września 2021r. podpisano Aneksu nr 2 do umowy o dofinansowanie projektu 

„Budowa kanalizacji sanitarnej na terenie Gminy Kroczyce – etap II” zwiększającego wartość 

dofinansowania do kwoty 3 097 499,16. 

29 września 2021r. złożono 3 wnioski do II edycji Nagrody Starosty Zawierciańskiego 

„JURAJSKIE BERŁO”. Nagroda przyznawana jest za szczególne osiągnięcia oraz 

działalność na rzecz rozwoju i promocji Powiatu Zawierciańskiego. 



Kategorie: 

1. Pro Publico Bono – za działalność społeczną i charytatywną – zgłoszona została 

Pani Anita Maszczyk, 

2. Sportowiec Roku – za działalność sportową i upowszechniającą zdrowy styl życia – 

została zgłoszona Pani Izabela Kuźniak – mieszkanka Kostkowic, 

3. Animator Kultury – za działalność na rzecz upowszechniania kultury, folkloru, 

obrzędów, dziedzictwa kulturowego i wydawnictw; - została zgłoszona Pani Zofia 

Machura. 

Również 29 września 2021r. zamówiono tablicę informacyjną dla zadania pn.: „Rozbudowa 

oczyszczalni ścieków w miejscowości Kostkowice w formule „zaprojektuj i wybuduj”. Zadanie 

realizowane w ramach środków z Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych. Koszt 

wykonania 1 szt. tablicy: 295,20 zł brutto. 

1 października 2021r. nastąpiło podpisanie umowy z KNK BUDOWNICTWO Sp. z o.o., 

z siedzibą pod adresem ul. Zagórska 17, 25-346 Kielce na wykonanie usługi polegającej na 

sprawowaniu nadzoru inwestorskiego nad realizacją zadania pn.: „Rozbudowa oczyszczalni 

ścieków w Kostkowicach” w formule „zaprojektuj i wybuduj”. Wartość zamówienia: 38 800,00 

zł brutto. Termin realizacji: od dnia podpisania umowy do dnia 24 października 2021r. 

5 października 2021r. złożono wniosek o pozwolenie na użytkowanie do PINB w związku  

z zakończeniem zadania pn.: „Budowa kanalizacji sanitarnej etap II”. 

7 października 2021r.  PINB w Zawierciu wydał zaświadczenie o braku sprzeciwu  

do zawiadomienia o zakończeniu budowy wodociągu od ul. Jurajskiej do ul. Topolowej. 

Czekamy teraz na budowę kanalizacji, jeżeli będzie brak sprzeciwu to wówczas będziemy 

podłączać przyłącza do kanalizacji. 

8 października 2021r. zostało wszczęte postępowanie na dostawy ekogroszku w 2022r. 

poprzez wysłanie zaproszeń do złożenia ofert cenowych. Termin składania ofert do 

15 października 2021r. 

Proszę Państwa w dalszym ciągu czekamy na rozstrzygnięcie konkursów w ramach 

Polskiego Ładu. Gmina złożyła 3 wnioski. Jeden wniosek na kwotę 5 000 000,00 zł jest to 

przebudowa dróg w miejscowości Siamoszyce, Przyłubsko i część dróg w Pradłach. Drugi 

wniosek za kwotę ponad 14 000 000,00 zł dofinansowania na budowę kanalizacji 

w miejscowości Gołuchowice i ulica Batalionów Chłopskich w Pradłach wraz z odtworzeniem 

dróg i trzeci wniosek dla miejscowości Kroczyce, gdzie jest dobudowa wszystkich dróg, 

budowa fragmentów kanalizacji tam, gdzie jej nie ma i budowa drogi od miejscowości 

Kroczyce do miejscowości Siemięrzyce. To jest najdroższy wniosek, bo prawie na 

20 000 000,00 zł kwoty dofinansowania. Czekamy w chwili obecnej na rozstrzygnięcie tego, 

który wniosek zostanie wybrany do dofinansowania. 

16 września 2021r. na terenie Gminy Kroczyce była komisja weryfikacyjna z Urzędu 

Wojewódzkiego z Zarządzania Kryzysowego, która dokonała analizy zdarzenia 



o charakterze klęski żywiołowej w infrastrukturze komunalnej spowodowanej przez burze, 

intensywne opady deszczu i silny wiatr, które wystąpiły w dniach 14-15 lipca 2021 roku. 

Obecnie oczekujemy na końcowe ustalenia komisji. Dopóki nie otrzymamy środków 

finansowych, nie możemy realizować tego zadania. Gmina zwróciła się z prośbą, żeby 

pewne zadania były realizowane w tym roku m.in. naprawa rynien w tym budynku, w którym 

jesteśmy, bo do wiosny nie będziemy tu mieć elewacji. 

Na koniec, Pan Wójt podkreślił, że kończą się prace przy przebudowie dróg w miejscowości 

Pradła Fryszerka oraz Dobrogoszczyce. Pan Wójt zakłada, że w przyszłym tygodniu te drogi 

będą zakończone. Kończą się również prace przy remontach placów zabaw – tu uzyskano 

dofinansowanie z Urzędu Marszałkowskiego. 

Pan Wójt podziękował za uwagę.  

 

Ad. 6  

Następnym punktem porządku obrad było podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie 

Gminy Kroczyce na 2021 rok. Pan Przewodniczący poprosił Panią Skarbik Katarzynę 

Fabjańską-Góral o kilka słów wyjaśnienia.  

Szanowni Państwo w projekcie niniejszej uchwały w § 1 (pierwsza zaprezentowana tabela) 

jest pokłosiem zmian w klasyfikacji budżetowej, które zostały wprowadzone w okresie 

wakacyjnym, a do tych zmian zostaliśmy jako organy Gminy zobligowani, aby je wdrożyć, 

część tych zmian w terminie 3 m-cy od dnia wejścia w życie tego rozporządzenia (ta tabela 

przedstawia jedynie takie korekty formalne). Otóż prawodawca postanowił, aby środki 

z Funduszu Przeciwdziałania COVID-19, czy też na zadania bieżące, albo też na zadania 

majątkowe posiadały odrębne paragrafy klasyfikacji budżetowej, a tym samym inaczej były 

nazywane źródła tych dochodów, dlatego też koniecznym jest zmniejszenie planu 

w źródłach, które były uprzednio wskazywane w momencie, gdy wprowadzaliśmy je do 

budżetu i jednocześnie zwiększenie na źródłach, które obowiązują od sierpnia tego roku. 

I tak też 30 000,00 zł, które dotyczyły organizacji transportu na szczepienia przeciw wirusowi 

COVID-19 przeksięgowujemy niejako z paragrafu poprzedniego na paragraf, który został do 

tego dedykowany, a który nazywa się Środki Funduszu Przeciwdziałania COVID-19 na 

finansowanie lub dofinansowanie zadań związanych z przeciwdziałaniem COVID-19 i to jest 

kwota 30 000,00 zł. Na to samo źródło należy przeksięgować środki w wysokości 7 500,00 

zł, które też parę miesięcy temu wprowadzaliśmy na zadanie „Wspieraj Seniora”. 

Równocześnie na wydatki majątkowe, w I kwartale wprowadzaliśmy dotacje w wysokości 

100 000,00 zł, której część właśnie planowana była na poniesienie wydatków związanych 

z przebudową dróg w miejscowości Biała-Błotna. Tutaj też ustawodawca wprowadził odrębny 

paragraf klasyfikacji budżetowej, na który należy dokonać przeksięgowania i tak jak mówiłam 

(pierwsza tabela to są tylko i wyłącznie takie zmiany czysto formalne), ale które muszą być 

podjęte w trybie uchwały. 



W punkcie 2 § 1 dokonujemy realnych zmian w planowanych dochodach w budżecie naszej 

Gminy. Zwiększamy planowane dochody o 33 417,10 zł i są to środki, które dotyczą opłaty 

za zezwolenie na sprzedaż napojów alkoholowych w obrocie hurtowym, więc to jest nowe 

źródło dochodów, które pojawia się w budżetach każdych jednostek samorządu 

terytorialnego w 2021r. i to są środki, które już wpłynęły na nasz rachunek bankowy tj.: 

14 167,10 zł. Zgodnie z ustawą o przeciwdziałaniu alkoholizmowi środki te powinny być 

przeznaczone na planowane wydatki związane z realizacją programu przeciwdziałania tym 

zjawiskom w naszej Gminie. Jednocześnie zwiększamy planowane dochody o 19 250,00 zł. 

Są to środki które też otrzymaliśmy już na rachunek bankowy Gminy, a które zostaną 

przeznaczone na realizację zajęć dodatkowych dla uczniów naszych szkół podstawowych. 

Zajęcia te mają wyrównać szansy edukacyjne dla dzieci, które z uwagi na pandemię, na 

konieczność nauki zdalnej, muszą uzupełnić troszkę wiedzę i dlatego też rząd postanowił 

przeznaczyć dla każdej Gminy pewne środki. 

W punkcie 3 przedstawiliśmy planowane zmiany, jeżeli chodzi o wydatki. I tak w dziale 801 

wprowadzamy tą kwotę 19 250,00 zł to są środki, które będą przeznaczone na realizację 

dodatkowych zajęć wyrównujących dla uczniów. W dziale 851 Państwo macie projekt 

uchwały, której kwota zwiększonych wydatków wynosi 84 006,15 zł (i prosiłabym abyście 

Państwo skorygowali zgodnie tutaj ze mną tą kwotę, którą wpisałam pomyłkowo) planowane 

wydatki z zakresu przeciwdziałania alkoholizmowi tak jak mówiłam muszą być zwiększone 

tylko i wyłącznie o te środki, które otrzymaliśmy z opłaty za sprzedaż napojów alkoholowych 

w obrocie hurtowym to jest 14 167,10 zł. W dziale 921 zwiększamy planowane kwoty dotacji 

dla naszego Domu Kultury o 50 000,00 zł. Dom Kultury zgłosił zapotrzebowanie w związku 

z poniesionymi dużymi kosztami na adaptację pomieszczeń przynależnych do tej sali, 

w której jesteśmy. Sala ta jest też użyczana instytucjom kultury na realizację zadań 

związanych z treningami, z ćwiczeniami dla naszych lokalnych zespołów i tanecznych 

i śpiewaczych. Przynależne pomieszczenia też będą udostępniane na potrzeby tych 

zespołów i tutaj Dom Kultury poniósł bardzo duże koszty aniżeli uprzednio planowano. 

W związku z czym proponujemy, aby dotacja została im zwiększona o 50 000,00 co umożliwi 

im zapewnienie płynności finansowej już do końca roku. 

W ramach planowanych wydatków majątkowych zwiększamy plan wydatków na przebudowę 

ulicy Orzeszkowej w Kroczycach o 7 000,00 zł, jak Pan Wójt powiedział w swoim wystąpieniu 

w ramach konkursu ofert, który zorganizowany był na to zadanie oferta, która wpłynęła 

przewyższa plan wydatków. Plan był 30 000,00 zł a oferta, która wpłynęła sięga prawie 

35 000,00 zł. Dodatkowo musimy założyć jeszcze koszty nadzoru inwestorskiego 

i wykonania tablicy pamiątkowej, gdyż to zadanie jest współfinansowane ze środków 

Funduszu Inwestycji Lokalnych, dlatego też te 7 000,00 zł myślimy, że w pełni już 

zabezpieczy pełne koszty dotyczące tego przedsięwzięcia. 



Skutkiem wszystkich zmian, o których powiedziałam jest zwiększenie planowanego deficytu 

budżetowego o kwotę 57 000,00 zł. Źródłami finansowania tego deficytu będą pożyczka  

w Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska 1 562 200,00 zł, niewykorzystane środki 

pieniężne na rachunku bieżącym budżetu, który pozostał na 31 grudnia ubiegłego roku, 

a dotyczą Funduszu Przeciwdziałania COVID-19 i w ramach rządowego Funduszu Inwestycji 

Lokalnych i to jest kwota 1 242 523,08 zł ponadto niewykorzystane środki pieniężne 

związane z tzw. szczególnymi zasadami wykonania budżetu tj. kwota 69 839,05 zł oraz 

wolne środki, o których mowa w artykule 217 ust. 2 ustawy o finansach publicznych (i tutaj 

też proszę abyście Państwo skorygowali kwotę, którą uprzednio otrzymaliście 

w materiałach), prawidłowa wartość tj. 638 091,51 zł. W związku ze zmianami w planie 

wydatków, o których mówiłam wcześniej, koniecznym było dokonanie zmian w załącznikach 

prezentujących kwoty wydatków majątkowych jak i planowanych dotacji do udzielenia 

z budżetu Gminy. Zmieniamy również w załączniku nr 1 planowane przychody w budżecie 

2021 i załączniku nr 4 i 5 w związku ze zmianami w klasyfikacji budżetowej i źródeł 

dochodów, o których też już mówiłam na początku. Zmieniamy też załączniki prezentujące 

wydatki bieżące i wydatki majątkowe realizowane przy znacznym udziale środków Funduszu 

Przeciwdziałania COVID-19. 

Pani Skarbnik podziękowała za uwagę.  

Przewodniczący Rady Gminy zwrócił się do radnych z zapytaniem, czy ktoś ma jakieś uwagi  

lub pytania w kwestii omówionego projektu uchwały? Uwag nie zgłoszono. Odczytano pełną 

treść Uchwały nr 225/XXX/2021 Rady Gminy Kroczyce z dnia 12 października 2021 roku 

w sprawie zmian w budżecie Gminy Kroczyce na 2021 rok opublikowanej w BIP Urzędu 

Gminy Kroczyce. Następnie przeprowadzono głosowanie.  

 

Imienny wykaz z głosowania 

 nad uchwałą nr 225/XXX/2021 Rady Gminy Kroczyce 

 z dnia 12 października 2021r. w sprawie zmian w budżecie Gminy Kroczyce 

na 2021rok 

Imię i nazwisko 
radnego/radnej 

Głos „za” Głos „przeciw” 
Głos „wstrzymuje 

się” 

Janusz Bartos „za”   

Aneta Bednarz „za”   

Zbigniew Biały „za”   

Jerzy Ciszewski „za”   

Tomasz Ciszewski „za”   



Karol Grabowski „za”   

Krzysztof Janikowski „za”   

Beata Kampa „za”   

Dorota Kozłowska „za”   

Robert Łągiewka „za”   

Sławomir Łysek „za”   

Czesław Masłowski „za”   

Bożena Pasierb „za”   

Łukasz Pasierb nieobecny   

Andrzej Stolarski „za”   

Uchwała nr 225/XXX/2021 Rady Gminy Kroczyce z dnia 12 października 2021r. 

w sprawie zmian w budżecie Gminy Kroczyce na 2021 rok została przyjęta 

jednogłośnie, tj. 14 głosami „za”. 

 

Ad. 7 

Punktem kolejnym porządku obrad było podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Kroczyce wprowadzonej Uchwałą nr 166/XXIII/2020 Rady 

Gminy Kroczyce z dnia 14 grudnia 2020 roku. 

Przewodniczący Rady Gminy Kroczyce Pan Krzysztof Janikowski poprosił Skarbnik Gminy 

Kroczyce Panią Katarzynę Fabjańską-Góral o przedstawienie projektu niniejszej uchwały. 

Szanowni Państwo, tak jak zawsze pamiętamy, w załączniku nr 1 po zmianach dotyczących 

deficytu finansowego i źródeł jego finansowania winniśmy skorygować Wieloletnią Prognozę 

Finansową do końca roku, w którym nastąpi spłata ostatniego długu, czyli do 2033 roku. 

Natomiast w złączniku nr 2 tutaj jedyną zmianą, którą wprowadzamy to zwiększenie 

planowanego limitu na przedsięwzięcie związane z przebudową ulicy Orzeszkowej 

w Kroczycach, zwiększaliśmy w budżecie o 7 000 zł i o te 7 000 zł winniśmy również 

zwiększyć limit wydatków i limit dopuszczalnych zobowiązań na to przedsięwzięcie. 

Pani Skarbnik podziękowała za uwagę. 

Pan Krzysztof Janikowski zwrócił się do radnych z zapytaniem czy ktoś ma jakieś uwagi  

lub zapytania w kwestii omówionego projektu uchwały? Uwag nie zgłoszono. Odczytaną 

pełną treść uchwały, a następnie przystąpiono do głosowania.  

 

 



Imienny wykaz z głosowania 

nad uchwałą Nr 226/XXX/2021 Rady Gminy Kroczyce z dnia 12 października 2021r. 

w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kroczyce wprowadzonej 

Uchwałą nr 166/XXIII/2020 Rady Gminy Kroczyce z dnia 14 grudnia 2020 roku  

Imię i nazwisko 

radnego/radnej 
Głos „za” Głos „przeciw” 

Głos „wstrzymuje 

się” 

Bartos Janusz  „za”   

Bednarz Aneta  „za”   

Biały Zbigniew „za”   

Ciszewski Jerzy „za”   

Ciszewski Tomasz  „za”   

Grabowski Karol „za”   

Janikowski Krzysztof „za”   

Kampa Beata „za”   

Kozłowska Dorota „za”   

Łągiewka Robert „za”   

Łysek Sławomir „za”   

Masłowski Czesław  „za”   

Pasierb Bożena „za”   

Pasierb Łukasz nieobecny   

Stolarski Andrzej „za”   

Uchwała Nr 226/XXX/2021 Rady Gminy Kroczyce z dnia 12 października 2021r. 

w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kroczyce wprowadzonej 

Uchwałą nr 166/XXIII/2020 Rady Gminy Kroczyce z dnia 14 grudnia 2020 roku została 

przyjęta jednogłośnie tj. 14 głosami „za”. 

 

Ad. 8 

Kolejnym punktem porządku obrad było podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu 

dostarczania wody i odprowadzania ścieków obowiązujący na terenie Gminy Kroczyce. 

Pan Przewodniczący Rady zreferował projekt niniejszej uchwały. 

Szanowni Państwo w dniu 12 sierpnia 2021r. przekazano dyrektorowi Regionalnego Zarządu 

Gospodarki Wodnej w Warszawie uchwałę nr 221/XXIX/2021 Rady Gminy Kroczyce z dnia 

12 sierpnia 2021r. w sprawie projektu Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania 

ścieków obowiązującego na terenie Gminy Kroczyce w wersji uwzględniającej wszystkie 

wymagane przez organ regulacyjny poprawki wskazane w poprzednio przesłanym projekcie.  

Po rozpatrzeniu wniosku Rady Gminy Kroczyce w sprawie zaopiniowania projektu 

Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków dyrektor Regionalnego Zarządu 



Gospodarki Wodnej w Warszawie postanowieniem nr WA.RZT.71.152B.2021/2 z dnia 

1 września 2021r. wydał pozytywną opinię dla przedmiotowego projektu. W związku 

z powyższym Rada Gminy Kroczyce przyjmuje Regulamin dostarczania wody 

i odprowadzania ścieków obowiązujący na terenie Gminy Kroczyce, gdyż czynność ta jest 

w pełni uzasadniona. 

Pan Przewodniczący zapytał, czy są jakieś uwagi lub pytania? Pytań nie zgłoszono. 

Odczytano pełną treść uchwały, a następnie przeprowadzono głosowanie.  

 

Imienny wykaz z głosowania 

 nad uchwałą nr 227/XXX/2021 Rady Gminy Kroczyce z dnia 12 października 2021r. 

 w sprawie przyjęcia Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków 

obowiązujący na terenie Gminy Kroczyce 

Imię i nazwisko 
radnego/radnej 

Głos „za” Głos „przeciw” 
Głos „wstrzymuje 

się” 

Janusz Bartos „za”   

Aneta Bednarz „za”   

Zbigniew Biały „za”   

Jerzy Ciszewski „za”   

Tomasz Ciszewski „za”   

Karol Grabowski „za”   

Krzysztof Janikowski „za”   

Beata Kampa „za”   

Dorota Kozłowska „za”   

Robert Łągiewka „za”   

Sławomir Łysek „za”   

Czesław Masłowski „za”   

Bożena Pasierb „za”   

Łukasz Pasierb nieobecny   

Andrzej Stolarski „za”   

Uchwała nr 227/XXX/2021 Rady Gminy Kroczyce z dnia 12 października 2021r. 

w sprawie przyjęcia Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków 



obowiązujący na terenie Gminy Kroczyce została przyjęta jednogłośnie tj.  14 głosami 

„za”. 

 

Ad. 9 

Następnym punktem porządku obrad było podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Planu 

adaptacji Gminy Kroczyce do zmian klimatu do roku 2030. 

Pan Przewodniczący Rady poprosił pracownika Urzędu Gminy Panią Katarzynę Miśta o kilka 

słów wyjaśnienia.  

Szanowni Państwo, Plan adaptacji do zmian klimatu to dokument, którego sporządzenie  

i realizacja wynika ze zobowiązań określonych w Strategicznym planie adaptacji dla 

sektorów i obszarów wrażliwych na zmiany klimatu do 2030 roku, który sporządzony został 

przez Ministerstwo Środowiska. Skutki zmieniającego się klimatu, zwłaszcza wzrost 

temperatury, częstotliwości i nasilenia zjawisk ekstremalnych, występujące w ostatnich kilku 

dekadach pogłębiają się stanowiąc zagrożenie dla społecznego i gospodarczego rozwoju 

wielu krajów na świecie, w tym także dla Polski. Konieczne jest zatem podjęcie działań na 

rzecz dostosowania się do prognozowanych skutków zmian klimatu, które powinny być 

realizowane jednocześnie z działaniami ograniczającymi emisję gazów cieplarnianych. Jego 

kluczowym elementem jest wyznaczenie celów strategicznych i szczegółowych, jakie 

powinny zostać osiągnięte poprzez realizację wybranych działań adaptacyjnych. 

Przedmiotowy Plan został konsultowany społecznie z mieszkańcami Gminy Kroczyce. 

W wyznaczonym terminie nie wpłynęły żadne uwagi i wnioski. W związku z powyższym 

podjęcie przedmiotowej uchwały jest obowiązkowe i uzasadnione. 

Pani Katarzyna Miśta podziękowała za uwagę. 

Przewodniczący zwrócił się z pytaniem do Radnych, czy ktoś ma jakieś uwagi? Uwag 

nie zgłoszono. Odczytano pełną treść uchwały, a następnie przeprowadzono głosowanie. 

 

Imienny wykaz z głosowania 

nad uchwałą nr 228/XXX/2021 Rady Gminy Kroczyce z dnia 12 października 2021r. 

w sprawie przyjęcia Planu adaptacji Gminy Kroczyce 

do zmian klimatu do roku 2030 

Imię i nazwisko 
radnego/radnej 

Głos „za” Głos „przeciw” 
Głos „wstrzymuje 

się” 

Janusz Bartos „za”   

Aneta Bednarz „za”   

Zbigniew Biały „za”   



Jerzy Ciszewski „za”   

Tomasz Ciszewski „za”   

Karol Grabowski „za”   

Krzysztof Janikowski „za”   

Beata Kampa „za”   

Dorota Kozłowska „za”   

Robert Łągiewka „za”   

Sławomir Łysek „za”   

Czesław Masłowski „za”   

Bożena Pasierb „za”   

Łukasz Pasierb nieobecny   

Andrzej Stolarski „za”   

Uchwała nr 228/XXX/2021 z dnia 12 października 2021r.w sprawie przyjęcia Planu 

adaptacji Gminy Kroczyce do zmian klimatu do roku 2030 została przyjęta 

jednogłośnie tj. 14 głosami „za”. 

 

Ad. 10 

Punktem 10 porządku obrad było podjęcie uchwały w sprawie zaliczenia dróg do kategorii 

dróg gminnych oraz ustalenia ich przebiegu. 

Pan Przewodniczący poprosił Panią Justynę Lassak o przedstawienie projektu niniejszej 

uchwały.  

Szanowni Państwo, na podstawie art. 7 ust. 1 ustawy z dnia 21 marca 1985r. o drogach 

publicznych do dróg gminnych zalicza się drogi o znaczeniu lokalnym i niezaliczone do 

innych kategorii stanowiące uzupełniającą sieć dróg służących miejscowym potrzebom 

z wyłączeniem dróg wewnętrznych. Drogi wymienione w załącznikach do niniejszej uchwały 

spełniają wymogi określone w wyszczególnionym na wstępie przepisie prawa tzn. posiadają 

znaczenie lokalne, stanowią uzupełniającą sieć dróg służącym miejscowym potrzebom oraz 

nie są zaliczone do innych kategorii dróg publicznych. Ponadto przedmiotowe drogi stanowią 

własność Gminy Kroczyce. Zaliczenie do kategorii dróg gminnych następuje w drodze 

uchwały Rady Gminy po zasięgnięciu opinii właściwego Zarządu Powiatu. Zarząd Powiatu 

Zawierciańskiego zaopiniował pozytywnie zaliczenie przedmiotowych dróg do kategorii dróg 



gminnych. Biorąc powyższe przesłanki pod uwagę podjęcie niniejszej uchwały jest 

w pełni zasadne. 

Pani Justyna Lassak podziękowała za uwagę.  

Pan Krzysztof Janikowski zwrócił się z zapytaniem do Radnych, czy ktoś ma jakieś pytania, 

uwagi? Pytań i uwag nie zgłoszono. Odczytano pełną treść uchwały, a następnie 

przeprowadzono głosowanie. 

 

Imienny wykaz z głosowania 

 nad uchwałą nr 229/XXX/2021 Rady Gminy Kroczyce z dnia 12 października 2021r. 

 w sprawie zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych oraz ustalenia ich przebiegu 

Imię i nazwisko 
radnego/radnej 

Głos „za” Głos „przeciw” 
Głos „wstrzymuje 

się” 

Janusz Bartos „za”   

Aneta Bednarz „za”   

Zbigniew Biały „za”   

Jerzy Ciszewski „za”   

Tomasz Ciszewski „za”   

Karol Grabowski „za”   

Krzysztof Janikowski „za”   

Beata Kampa „za”   

Dorota Kozłowska „za”   

Robert Łągiewka „za”   

Sławomir Łysek „za”   

Czesław Masłowski „za”   

Bożena Pasierb „za”   

Łukasz Pasierb nieobecny   

Andrzej Stolarski „za”   

Uchwała nr 229/XXX/2021 z dnia 12 października 2021r. w sprawie zaliczenia dróg do 

kategorii dróg gminnych oraz ustalenia ich przebiegu została przyjęta jednogłośnie 

tj. 14 głosami „za”. 



 

Ad. 11 

Przewodniczący RG Kroczyce odczytał kolejny punkt porządku obrad, którym było podjęcie 

uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu 

zawarcia umowy dzierżawy nieruchomości położonej w obrębie ewidencyjnym Kroczyce 

Okupne na okres 10 lat. 

Pan Przewodniczący poprosił również Panią Justynę Lassak o kilka słów wyjaśnienia.  

Szanowni Państwo, Fundacja Centrum Dziedzictwa Przyrodniczego i Kulturowego 

w Podlesicach zwróciła się z pismem w sprawie wydzierżawienia na okres 10 lat 

nieruchomości stanowiącej własność Gminy Kroczyce oznaczonej numerem ewidencyjnym 

329 położonej w obrębie ewidencyjnym Kroczyce Okupne. Fundacja Centrum Dziedzictwa 

Przyrodniczego i Kulturowego w Podlesicach zamierza wnioskować do Regionalnego 

Dyrektora Ochrony Środowiska w Katowicach o dopuszczenie dla zwiedzających nowych 

tras w Rezerwacie Góry Zborów poprzez rozbudowę ścieżki dydaktycznej o nowe obiekty np. 

udostępnienie punktu widokowego wraz z bunkrem zlokalizowanym na przedmiotowej 

działce. Powyższe działania przyczynią się do promocji turystyki Gminy Kroczyce. Zgodnie 

z art.  37 ust. 4 ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 roku o gospodarce nieruchomościami 

zawarcie umów użytkowania, najmu lub dzierżawy na czas oznaczony dłuższy niż 3 lata lub 

na czas nieoznaczony następuje w drodze przetargu. Rada Gminy może wyrazić zgodę na 

odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy.  

Biorąc powyższe przesłanki pod uwagę podjęcie niniejszej uchwały jest w pełni zasadne. 

Pani Justyna Lassak podziękowała za uwagę. 

Pan Krzysztof Janikowski zwrócił się z zapytaniem do Radnych, czy ktoś ma jakieś pytania, 

uwagi? Pytań i uwag nie zgłoszono. Odczytano pełną treść uchwały, a następnie 

przeprowadzono głosowanie. 

 

Imienny wykaz z głosowania 

 nad uchwałą nr 230/XXX/2021 Rady Gminy Kroczyce z dnia 12 października 2021r. 

 w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu 

zawarcia umowy dzierżawy nieruchomości położonej w obrębie ewidencyjnym 

Kroczyce Okupne na okres 10 lat  

Imię i nazwisko 
radnego/radnej 

Głos „za” Głos „przeciw” 
Głos „wstrzymuje 

się” 

Janusz Bartos „za”   

Aneta Bednarz „za”   



Zbigniew Biały „za”   

Jerzy Ciszewski „za”   

Tomasz Ciszewski „za”   

Karol Grabowski „za”   

Krzysztof Janikowski „za”   

Beata Kampa „za”   

Dorota Kozłowska „za”   

Robert Łągiewka „za”   

Sławomir Łysek „za”   

Czesław Masłowski „za”   

Bożena Pasierb 

 

 „wstrzymuje się” 

Łukasz Pasierb nieobecny   

Andrzej Stolarski „za”   

Uchwała nr 230/XXX/2021 z dnia 12 października 2021r. w sprawie wyrażenia zgody na 

odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy 

nieruchomości położonej w obrębie ewidencyjnym Kroczyce Okupne na okres 10 lat 

została przyjęta 13 głosami „za” i 1 głos „wstrzymuje się”. 

 

Ad. 12  

Kolejnym punktem porządku obrad było podjęcie uchwały w sprawie petycji dotyczącej 

podjęcia przez Radę Gminy Kroczyce uchwały w sprawie przeciwdziałania dyskryminacji 

w kontekście tzw. Narodowego Programu Szczepień. 

Pan Krzysztof Janikowski poinformował obecnych, że w dniu 13 września 2021r. wpłynęła do 

Przewodniczącego Rady Gminy Kroczyce petycja dotycząca podjęcia przez Radę Gminy 

Kroczyce uchwały w sprawie przeciwdziałania dyskryminacji w kontekście tzw. Narodowego 

Programu Szczepień. W dniu 21 września 2021 roku odbyło się posiedzenie Komisji Skarg,  

Wniosków i Petycji Rady Gminy Kroczyce, która po przeprowadzeniu postępowania 

obejmującego ustalenie stanu faktycznego sprawy na podstawie dokumentów 

zarekomendowała petycję na niezasługującą na uwzględnienie, ponieważ proponowana 

uchwała zawarta w petycji wykracza poza kompetencje Rady Gminy Kroczyce. Przedmiotem 

petycji było wyrażenie sprzeciwu wobec dyskryminacji w kontekście tzw. Narodowego 

Programu Szczepień. Zgodnie z art. 6 ust. 1 ustawy o samorządzie gminnym do zakresu 



działania Gminy należą wszystkie sprawy publiczne o znaczeniu lokalnym, niezastrzeżone 

ustawami na rzecz innych podmiotów. Podkreśla się, że Rada Gminy może wypowiadać się 

tylko w zakresie powierzonych jej zadań. Dotyczy to także sytuacji, gdy stanowisko Rady jest 

niewiążące i stanowi np. apel czy deklarację. Opinia Rady może dotyczyć tylko kwestii, które 

pozostają w zakresie działania Gminy, sprawy ogólnokrajowe nie należą do właściwości 

Gminy i Rady Gminy. Zgodnie z art. 7 Konstytucji Rzeczypospolitej Polskiej orany władzy 

publicznej działają na podstawie i w granicach prawa. Powoduje to, że mogą podejmować 

tylko te działania, na które zezwala im prawo. Wskazane wyżej ograniczenie dotyczy 

wszystkich organów władzy publicznej, w tym także organów jednostek samorządu 

terytorialnego. Dozwolone jest dla nich tylko to, co zostało przewidziane przez prawo. 

Podkreśla się przy tym, że zakaz wykraczania poza zakres kompetencji odnosi się do 

wszelkich form działalności organów władzy także wtedy, gdy te formy  

nie mają władczego charakteru. W związku z powyższym podjęcie niniejszej uchwały jest 

w pełni zasadne. 

Pan Przewodniczący zwrócił się z pytaniem do Radnych, czy ktoś ma jakieś uwagi? Uwag 

nie zgłoszono. Odczytano pełną treść uchwały, a następnie przeprowadzono głosowanie. 

 

Imienny wykaz z głosowania 

 nad uchwałą nr 231/XXX/2021 Rady Gminy Kroczyce z dnia 12 października 2021r. 

 w sprawie petycji dotyczącej podjęcia przez Radę Gminy Kroczyce uchwały w spawie 

przeciwdziałania dyskryminacji w kontekście tzw. Narodowego Programu Szczepień 

Imię i nazwisko 
radnego/radnej 

Głos „za” Głos „przeciw” 
Głos „wstrzymuje 

się” 

Janusz Bartos „za”   

Aneta Bednarz „za”   

Zbigniew Biały „za”   

Jerzy Ciszewski „za”   

Tomasz Ciszewski „za”   

Karol Grabowski „za”   

Krzysztof Janikowski „za”   

Beata Kampa „za”   

Dorota Kozłowska „za”   

Robert Łągiewka „za”   



Sławomir Łysek „za”   

Czesław Masłowski „za”   

Bożena Pasierb „za”   

Łukasz Pasierb nieobecny   

Andrzej Stolarski „za”   

Uchwała nr 231/XXX/2021 z dnia 12 października 2021r. w sprawie petycji dotyczącej 

podjęcia przez Radę Gminy Kroczyce uchwały w spawie przeciwdziałania 

dyskryminacji w kontekście tzw. Narodowego Programu Szczepień została przyjęta 

jednogłośnie tj. 14 głosami „za”. 

 

Ad. 13 

Punktem kolejnym porządku obrad były wolne wnioski. Pan Przewodniczący zapytał 

Radnych czy mają jakieś pytania? Zgłosiła się Radna Beata Kampa, której udzielono głosu. 

Radna zawnioskowała o montaż progów zwalniających z uwagi na kolejny wypadek na ulicy 

Marianka oraz o przycięcie dwóch starych olch, które rosną na grobli koło stawu, pod linią 

wysokiego napięcia, jak również zapytała o fotowoltaikę. 

Następna zgłosiła się Radna Bożena Pasierb, która chciała uzyskać informację odnośnie 

światła ulicznego od Pyrku do hotelu Ostaniec? Czy realizacja zadania nastąpi jeszcze 

w tym roku czy dopiero w przyszłym? Druga sprawa zgłaszana przez mieszkańców 

i turystów to problem spalania śmieci, podkładów kolejowych i powstałych w ich wyniku 

zanieczyszczeń. Czy w związku z zaistniałą sprawą mogłaby się pojawić jakaś kontrola? 

Kolejno głos zabrał Radny Janusz Bartos, który wystąpił z wnioskiem o usunięcie suchego 

drzewa w jego miejscowości, ponieważ stanowi ono zagrożenie. 

Następnie głosu udzielono Panu Zbigniewowi Białemu. Zgłosił on prośbę poprawienia pasów 

(chociaż bocznych) na drodze powiatowej Kalinówka-Pradła, ponieważ z uwagi na porę roku 

jest bardzo słaba widoczność. 

Przewodniczący zwrócił się do Sołtysów, czy chcą zabrać głos w wolnych wnioskach?  

Zgłosił się Sołtys z Siemięrzyc Pan Roman Nędza, który poprosił o wymianę sklejki z tablicy 

ogłoszeń, ponieważ jest ona zniszczona. 

Kolejnym, któremu udzielono głosu był Sołtys Franciszek Bzdęga, który przedstawił  

trzy wnioski, które dotyczyły: 

1. oznakowania miejscowości Huta Szklana, 

2. jak wygląda sprawa gazu?, 

3. jak wygląda sprawa drogi przez Hutę Szklaną, czyją ona jest własnością? 

Na koniec poprosił o rozpatrzenie jego wniosków. 

Pan Przewodniczący udzielił głosu Pani Jolancie Gałeckiej, która zgłosiła dwie sprawy: 



1. wierzby po przeciwnej stronie strażnicy przerosły już druty elektryczne i Pani Jolanta 

Gałecka zapytała, czy można je przyciąć, czy to jest jednak sprawa elektryków? 

2. turysta w wakacje wjechał w znak drogowy, który jest teraz odwrócony bokiem  

i go nie widać. Pani Sołtys zapytała, czy można zlecić komuś poprawę tego znaku? 

Na koniec chęć zabrania głosu wyraził Radny Tomasz Ciszewski, który poruszył kwestię 

notorycznego zaśmiecania przez turystów, jak również koło zjazdu od Kalinówki. Radny 

podkreślił, że co roku te miejsca są sprzątane społecznie, a nawet wisi tabliczka „Zakaz 

wysypywania śmieci”, ale to nic nie daje. Radny poprosił o zainstalowanie kamerki. 

Przewodniczący Rady poprosił Pana Wójta  o odniesienie się do wszystkich zapytań. 

Szanowni Państwo, bardzo dużo zapytań było odnośnie obcięcia gałęzi, drzew. Proponuję 

w pierwszej kolejności sprawdzenie kto ma tytuł prawny do tych nieruchomości, czyje są to 

drzewa. Gmina może tylko przy swoich drogach wycinać drzewa. Także prosiłbym te osoby, 

które zgłaszały to, żebyśmy w Urzędzie na spokojnie sprawdzili i dopiero podjęli stosowne 

działania. 

Pani Radna Kampa - odnośnie progów zwalniających na Mariance. Proszę Państwa to nie 

jest taka prosta sprawa, aby zamontować progi zwalniające. W pierwszej kolejności należy 

zrobić projekt, a na chwilę obecną nie mamy pieniążków w budżecie. Praktycznie każda 

miejscowość prosi o progi zwalniające. Przy projektowaniu budżetu na przyszły rok 

postaramy się znaleźć środki finansowe, jednak są to drogie inwestycje i jeżeli będzie wola 

Radnych, żeby przeznaczyć na to środki finansowe to przeznaczymy i będziemy te progi 

zwalniające realizować. 

Pani Radna Pasierb - budowa oświetlenia. Tak to zadanie jest włożone w trzeci projekt, 

gdzie wartość dofinansowania wynosi prawie 20 000 000,00 zł. Jeżeli ten projekt nam 

przejdzie to wówczas będziemy to oświetlenie realizować. W przeciwnym wypadku  

będziemy w przyszłym roku szukać innych rozwiązań, żeby znaleźć środki finansowe na to 

zadanie, które należy zrealizować. 

Następnie Pani Radna Kampa - odnośnie fotowoltaiki. Proszę Państwa czynimy starania, 

żeby te środki finansowe dostać. Natomiast nie czarujmy się, żeby w tym roku to zadanie 

było rozpoczęte w realizacji. Problem jest Proszę Państwa jeden. Gmina wyczerpała limit 

środków jakie miała, nawet dużo więcej, bo jesteśmy na drugim miejscu w Subregionie 

Centralnym pod względem pozyskanych środków w przeliczeniu na mieszkańca. Czekamy 

cierpliwie po ostatnim spotkaniu mamy duże nadzieje, że ta inwestycja powinna być jeszcze 

realizowana i tu proszę Państwa podkreślam jeszcze raz to będzie, jeżeli dostaniemy te 

pieniążki to będzie działanie grantowe, czyli będą nowe zapisy i każdy z mieszkańców 

będzie sobie sam je realizował, Gmina będzie odpowiednią kwotę zwracać za wybudowanie 

fotowoltaiki na prywatnych posesjach. 



Pan Radny Bartos - to też to dotyczy tak jak to powiedziałem drzew, więc to na spokojnie 

musimy sobie posprawdzać czyja to jest własność i wówczas będziemy podejmować 

działania. 

Pan Radny Biały - pasy droga powiatowa, zwrócimy się do Powiatowego Zarządu Dróg 

z taką sugestią, żeby te białe pasy po zewnętrznych krawędziach jezdni namalować. 

Pan Nędza - wymiana części tablicy. Tak zrobimy to nie będzie żadnego problemu 

postaramy się jak najszybciej to zrobić. 

Pan Sołtys Bzdęga - gazyfikacja, droga przez Hutę Szklaną oraz tablice. Tablice 

 to jest w gestii Powiatu, o co zwrócimy się do Powiatu. Gazyfikacja  - na początku 

października miała się spotkać Rada Dyrektorów odnośnie gazyfikacji i rozszerzenia zakresu 

tej gazyfikacji. Na chwilę obecną mamy uzgadniane części tras, natomiast w tej początkowej 

wersji ze względu na, podkreślam wyraźnie, małą aktywność i brak ankiet Huta Szklana, 

Pradła, Gołuchowice i inne miejscowości nie znalazły się w projekcie gazyfikacji. Natomiast 

tak jak podkreślałem na początku czyniłem silne starania, żeby ta gazyfikacja doszła do 

Pradeł i zobaczymy co z tego wyjdzie.  

W Podlesicach poprawienie znaku – znak zostanie poprawiony. 

Zaśmiecanie dróg powiatowych. Zwrócimy się do Starostwa Powiatowego o uprzątnięcie 

tych miejsc, natomiast proszę Państwa to jest problem wszędzie. Także wystarczy jeden 

dzień i mamy wysypisko i na bieżąco staramy się te „dzikie wysypiska” likwidować. 

Postaramy się zamontować także kamerę. 

Pan Wójt podziękował za uwagę.  

 

Ad. 14 

Po wyczerpaniu wszystkich punktów porządku obrad XXX sesji Rady Gminy Kroczyce 

Przewodniczący Rady podziękował za przybycie i zamknął obrady następującymi słowami: 

„Zamykam obrady XXX sesji Rady Gminy Kroczyce”.  

 


